
Zápis ze schůze Akademického senátu Teologické fakulty Jihočeské univerzity  
v Českých Budějovicích ze dne 5. 3. 2008 

 

Přítomni: Petr Bauman, Michal Kaplánek, Alois Křišťan, Richard Macků, Martina Pavelková, 
Karel Řepa, Libor Všetula, Martin Weis, Iva Žlábková 
Hosté:  Jiří Kašný; od 15:00  Petr Boštík, Kateřina Brichcínová, Adam Mackerle, František 
Štěch 

 

I. část 
 

Předsedkyně AS TF JU Iva Žlábková zahájila schůzi a předala její vedení místopředsedovi 

Karlu Řepovi, který seznámil přítomné s následujícími body programu.  

 

1) Projednání textu nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu TF JU se 
zapracovanými změnami navrženými právním oddělením JU. 

2) SCIO – informace. 

3) Žádost Ing. Ludvíka Veleckého – informace o dalším postupu vyřizování. 
4) Termíny pro volbu děkana TF JU. 

5) Různé.  
 

 

1)  Projednání textu nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu TF JU 
se zapracovanými změnami navrženými právním oddělením JU. 

 

J. Kašný představil změny, které navrhuje v textu nového Volebního a jednacího řádu 
Akademického senátu po konzultaci s právním oddělením JU. Změny se týkají článků 4 a 20. 

 
Čl. 4 – Orgány AS 

odst. 1 – komise jako orgány AS nemohou být obecně stanoveny, jak tomu bylo v původně 
navrženém textu – musel by být přesně vymezen okruh jejich působnosti a určeny jejich 

kompetence vůči ostatním orgánům, což by bylo nepraktické, protože pokud komise budou 
vznikat ad hoc jako pracovní skupiny, pak záleží pouze na senátu, koho do nich nominuje, 
čím je bude úkolovat a jak bude jejich činnost kontrolována. Tento postup je pružnější  
a snižuje se i riziko případných změn ve Volebním a jednacím řádu. 
 
Čl. 20 – Funkční období AS 

Je doplněno ustanovení o dvouletém funkčním období. 
 

Je vynechán původní odst. 2 čl. 20 – podle právních zvyklostí se funkční období volených 
orgánů po skončení funkčního období neprodlužuje. 
 

K tomuto bodu nebyla žádná diskuse.  
Bylo hlasováno o návrhu v následujícím znění: 
AS TF JU schvaluje změny v článku 4 a 20 Volebního a jednacího řádu Akademického senátu 
TF JU. 

Výsledek hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0.  
Změny ve Volebním a jednacím řádu Akademického senátu TF JU byly schváleny. 



2) SCIO – informace.  

 

Iva Žlábková informovala senát o odpovědi agentury SCIO na dotaz ohledně možnosti 
navýšení počtu studentů fakulty v případě jejího zapojení do projektu Národních srovnávacích 

zkoušek.  
Při následné debatě se diskutovalo o nutnosti osobního kontaktu s uchazeči, takže by kromě 
nabízených zkoušek u SCIO museli uchazeči přijet ještě do ČB na druhou část přijímacího 
řízení. Většina senátorů v této variantě viděla komplikování přijímacího řízení pro uchazeče 
na TF JU. 

Během diskuse R. Macků upozornil na nedostatečnou kontrolu totožnosti u přijímacího řízení 
na naší fakultě.  
 

Senát proto doporučuje, aby byla provedena kontrola totožnosti před začátkem písemných 
testů při přijímacím řízení.  
  

3) Žádost Ing. Ludvíka Veleckého – informace o dalším postupu vyřizování. 
 

Iva Žlábková informovala senát o odpovědi Ing. Ludvíku Veleckému na jeho žádost 
o vyloučení kantora ze zkušební komise. 
K této záležitosti proběhla krátká diskuse.  

 

4) Termíny pro volbu děkana TF JU. 

AS TF JU si pro volbu děkana stanovil zvláštní termín své schůze na středu 28. 5. 2008 

ve 13:00 hod. 

Dále se krátce diskutovalo o způsobu navrhování a potvrzování kandidátů na funkci děkana.  
 

5) Různé. 
 

Další schůze AS TF se bude konat ve středu 2. 4. 2008 od 14 do 16 hod.  
 
 

II. část 

Na tuto část byli přizváni členové AS JU za Teologickou fakultu, aby jim byl představen nový 
Volební a jednací řád Akademického senátu TF JU s možností dotazů a vyjasnění, aby mohli 
na dotazy AS JU kompetentně reagovat. 
 

J. Kašný v hlavních bodech představil novinky v novém Volebním a jednacím řádu 
AS TF JU: 

a) Akademická obec je rozdělena do dvou kurií: kurie akademických pracovníků a kurie 
studentů. 
b) Zvýšení počtu členů senátu z 9 na 12. (8 z kurie akademických pracovníků a 4 z kurie 
studentů). 

 

A. Křišťan prezentoval genezi nového Volebního a jednacího řádu AS TF JU, která nakonec 

vedla k rozdělení senátu do dvou kurií.  

 

Poté byly zodpovězeny dotazy členů AS JU k novému Volebnímu a jednacímu řádu 
AS TF JU. 



Z následné diskuze vyplynulo, že chybí explicitní formulace, že studenti volí zástupce z kurie 

studentů a akademičtí pracovníci z kurie akademických pracovníků. Senát pak přišel k závěru, 

že tato skutečnost je zřejmá z formulace článků nového Volebního a jednacího řádu 
AS TF JU. 

 

 J. Kašný pak zodpověděl otázku A. Křišťana ohledně rozdělení dotace na vzdělání, která 
bude projednávána v AS JU. J. Kašný osvětlil systém financování fakult z těchto dotací 
a apeloval na doktorandy, aby formulovali a podali projekty ze svých vědeckých činností. 
 

Podle audio záznamu jednání zapsal: Libor Všetula 

V Českých Budějovicích dne 11. 3. 2008  

 

Za správnost: Iva Žlábková 

 

 

 


